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Dolores Ibarruri 
Oroszlányban 

A Spanyol Kommunista 
Párt hazánkban tartózkodó 
küldöttsége, Dolores Ibarru-
rinak, a nemzetközi kommu-
nista mozgalom kimagasló 
egyéniségének vezetésével — 
kedden Oroszlányba látoga-
t o t t A delegációt elkísérte 
Ber.ke Valéria, az MSZMP 
Központi Bizottságának tag-
ja. A városi tanács székháza 
előtt Havasi Ferenc, a Ko-
márom megyei pártbizottság 
első titkára, Budai Károly, a 
városi pártbizottság titkára, 
dr. Anderla Imre, a városi 
tanács megbízott vb-elnöke, 
Seregi János, az oroszlányi 
szénbányák igazgatója és 
más helyi vezetők tolmácsol-
ták a megye és város lakói-
nak, a környékbeli bányák 
és üzemek dolgozóinak sze-
retetteljes üdvözletét. Úttö-
rők és KISZ-isták virágokat 
nyújtottak át a Spanyol 
Kommunista Párt elnöké-
nek, aki ezenkívül még egy 
hatalmas rózsacsokrot ka-
pott: Ormos Imréné bányász-
asszony Tatabányáról jött, 
hogy saját kert jének leg-
szebb virágaival kedvesked-
jék a forradalmi harcok le-
gendás hírű La Pasionáriá-
jának, akit mint kommu-
nista, mindig példaképének 
tekinte t t Dolores Ibarruri 
meleg szeretettel ölelte át a 
háromgyermekes édesanyát: 
,,Én is bányászasszony va-
gyok, bár asztúriai. Köszö-
nöm a kedves figyelmessé-
get." 

Az üdvözlés után a vendé-
gek meglátogatták a közeli 
bányákat és az oroszlányi 
hőerőművet 

Szeretettel várták Dolores 
Ibarruri t és a többi vendé-
get a szentgyörgypusztai Dó-
zsa Termelőszövetkezetben 

Gyorsult az őszi 
munkák lendülete 

Szaporodik a vetés — Hatezer vagon 
burgonya a járásban 

A szeptemberi száraz, de- A tsz-ek közös burgonvater-
rült napok meeavorsították meléséből tavalv ilvenkor 
a földeken a kapásnövények még csak 986 holdon fejező-
érésé t most már gyorsabban dött be a szedés, most pedig 
halad az eszi betakarítás és 
a vetés is. A teljesítmények-
ről szóló utóbbi jelentések 
minden előző évinél na-
gyobb szervezettségről ta-
núskodnak most. Ha nem is 
könnven. de már mindenütt bi ielentések 

már 2 ezer hold felett tar-
tanak. 

A magasabb fokú szerve-
zettség. a jobb munkafegye-
lem hatása érződik a kalá-
szosok vetésénél is. Az utób-

sikerült leküzdeni a nvári 
munkákról az ősziekre való 
átállás nehézségeit. A gé-
pek zömét kijavították, s ke-
vés kivétellel már 

valamennyi traktor dolgo-
zik. 

A gumikerekes traktorok zö-
mét azonban egyelőre a 
szállítások foglalják le. A 
szeeedi járásban most zaililí 
a burgonvaszállítás finise. 
Amellett, hogv igen jó a 
burgonyatermés, a vetéste-
rület is sokkal nagyobb 
most. mint más években. 
Tavalv 5902 hold burgonya 
felszedéséről kellett gondos-
kodni a járásban, 

az idén ncdig 8144 holdon 
termett burgonya. 

S szerény becslés alapján Is 
mintegy hatezer vagon ter-
més szedéséről, szállításáról 
és szakszerű tárolásáról kell 

25 ezer 537 hold vetőszán-
tásról adnak bírt a .járás-
ból. 

míg a múlt év azonos Idő-
szakában 16 ezer 635 hold 
kész magággyal számoltak. A 
már befelezett rozsvetés is 
csaknem a háromszorosa a 
tavaly ilvenkorinak. S jelen-
leg mintegy 6,5 ezer holdnál 
tartanak. 

Sokkal erősebb az Idén az 
őszi árpa vetésének üte-
me is. 

A múlt hét közenéíg járá-
sunkban 1208 hold őszi ár-
pát vetettek el a tavalv ilyen-
kori 229 holddal szemben. 
Most már elérkezett a bú-
zavetés optimális kezdési 
idele is. Egy úiabb hét múl-
tán már nagyobb mennyisé-
gű kész búzavetéssel is szá-
molhatunk. 

Több gazdaságban érdele-
most gondoskodni. S ez nagy- lődtünk afelől: miiven gon-
sását tekintve az idén elő-
ször megközelíti a mindig 
sok munkát jelentő kuko-
ricatörést és szállítást is. 

dok nehezítik leginkább a 
munkát? Számos helyen, 
mint például Tiszaszigeten, 
keserű kifakadással szóltak 

Azonban ennek ellenére sem arról, hogv a felújított DT-
szólhatunk érzékeny lema- 413-as lánctalpas traktorok 
radásról. Addig, míg a múlt motaríai olvan rosszak, hogv 
év azonos időszakában a já-
rási tanács vb mezőgazda-
sági osztályának statiszti-
kája szerint 2350 kataszteri 
hold burgonva termése volt 
betakarítva, most 

már túljutottak a 6 ezer 
kataszteri holdon. 

legtöbbjüket addig sem tud-
ják használni, míg a javító*-
garanciája lelár. Pedig ezek 
a gének elsősorban a búza 
talaielőkészítésének eszközei. 
Rengeteg e gének miat t a 
bosszúság. Az illetékes gép-
javító állomás vezetői. dol-
gozói érzik-e vaion fe1 éles-
ségüket ezekért a 40—50 
°zer forintos selej tekért ' Sok 
még a panasz a gumiab-
roncs-hiányra is. bár emiatt 
""vetőre még nem sok trak-
tornak kellett leállni. 

A múlt hét folvamán 
nagyobb mértékben kezdő-
dött el a kukoricatörés is. 

A lassú éréshez képest a 
iárás vezetői elégedettek az 
ütemmel Eddig 405 holdnyi 
kukoricatörésről érkezett je-
lentés. míg az egv évvel ko-
rábbi ielentésben csak 16 
hold kukorica törése szere-
pel. ' Ettől függetlenül még 
mindig -komoly az aggoda-
lom a kukorica érésének e '-
húzódása miatt. Ugyanis 
számottevő szobád területek 
— melyeken folytathatnák a 
vetéshez a talaielőkészítést 
— már sehol sincsenek. Jól-
lehet. igen sok búzát kell 
majd kukorica után elvetni. 

MAI SZÁMUNKBAN: 

Tegnap Szegeden kibőví-
tett ülést tartott az MSZMP 
Csongrád megyei Bizottsá-
ga, amelyen a pártbizottság 

,„„,. , , .„ tagjain kívül a megye kul-Szerda. 1906. szeptember 21. t u r - í r s é l e t é n e k l e g f ő b b vo_ 
zetői is részt vettek. Meg-
jelent a tanácskozáson dr. 
Köpeczi Béla elvtárs, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
ga kulturális osztályának 
vezetője is. 

A pártbizottság tagjai 
írásban kapták meg „A n Ip-
müvelés fejlesztése és irá-
nyítása" című anyagot, a 
megyei párt-végrehajtóbi-
zottság előterjesztését. Siklós 
János elvtársnak, a megyei 
pártbizottság ti tkárának ki-
egészítése vezette be a vi-
tát, amelyben a következő 
elvtársak szólaltak fel: Ber-
tus Pál, a fábiánsebestyéni 
Kinizsi Tsz elnöke, Bíró 
Lajos; a KISZ Csongrád 
megyei Bizottságának első 
titkára, dr. Dömötör János, 

ű Thant és VI. Pál 
(2. oldalon) 

„Munkássá fogadom" 
(3. oldalon) 

Hogyan Javítja a posta 
a hírközlést Szegeden? 

(3. oldalon) 

összeforrt kar, 
csorbult becsület 

(5. oldalon) 
KRESZ az órarendben 

(5. oldalon) 

a vásárhelyi Tornyai János 
Múzeum igazgatója, Hajnal 
Mihály, a szentesi városi 
pártbizottság titkára, Hantos 
Mihály, a megyei tanács vb 
elnökhelyettese, Havasi Zol-
tán, az Egyetemi Könyvtár 
igazgatója, dr. Köpeczi Bé-
la, Krajkó András nyugdí-
jas, Ladányi Benedek, a me-
gyei tanács osztályvezetője, 
ökrös János, a Pedagógus 
Szakszervezet megyei titká-
ra. dr. Papp Sándor, a nagy-
mágocsi Viharsarok Tsz el-
nöke, Rácz Lajos, a Csong-
rád megyei Hírlap főszer-
kesztője, Sípos Géza, a sze-
gedi városi pártbizottság tit-
kára, dr. Szalontai József, 
a TIT megyei t i tkára és Ta-
rt János, a Szegedi Szabad-
téri Játékok igazgatója. 

A vitára Sikló6 János vá-
laszolt, majd a pártbizott-
ság egyhangúlag megfelélő 
határozatot hozott. 

Összeült 
ENSZ közgyűlése 

Kedden délután: magyar 
időszámítás szerint este ki-
lenc óra után New Yorkban 
118 ország képviselőinek je-
lenlétében ünnepélyesen 
megnyílt az Egyesült Nem-
zetek Szervezete közgyűlésé-
nek 21. ülésszaka. Az ülés-
szak a tervek szerint decem-
ber 20-ig tart. A megnyitó 
ülésre New Yorkba érkezett 
már Indonézia küldöttsége 
Adam Malik külügyminiszter 
vezetésével. 

Az ülést a szokásnak meg-
felelően az előző ülésszak el-
nöke, Amintore Fanfani nyi-
totta meg, majd egyhangú 
szavazással megválasztották 
a közgyűlés ú j elnökét, Ab-
dul Rahman Pazhwak 48 
éves afgán diplomatát. Ked-
den felvették a világszerve-
zet tagjainak sorába Guaya-
na-t, a volt brit Guayanát. 
amely az idén kapta meg 
függetlenségét. 

A közgyűlés érdemi mun-
kája ma kezdődik meg, az 
alelnökök megválasztásával, 
Mletve az általános politikai 
vitával. 

Az idei ülésszakon ismét 
megvitatják Kína ENSZ-tag-
ságának ügyét, tárgyainak a 
dél-afrikai és a rhodesiai 
helyzetről, és szó lesz a le-
szerelés problémájáról is. 

Feltehetően már pénteken 
a délnyugat-afrikai kérdést 
is napirendre tűzik, mert 
száiros afrikai állam azt 
kívánja, hogy a Dél-afrikai 
Köztársaságtól vonják meg 
azt a megbízatást, amelynek 
értelmében Dél nyugat-Afri-
kát kormányozhatja. 

New Yorkban már meg-
kezdődtek a diplomáciái ta-
nácskozások, Rusk amerikai 
külügyminiszter hétfőn Men-
de nyugatnémet alkancellár-
ral valamint Hasluck auszt-

RADIOAKTÍV SUGARAK A MEZŐGAZDASÁG SZOL-
GALATÁBAN . Az Agrártudományi Egyetem Növénygeneti-
kai és Növénynemesítési Tanszéke mellett működő gamma su-
gárkertet 1965-ben létesítették. A kertben első ízben kezeltek 
radioaktív besugárzással Magyarországon kikelés után nö-
vényeket. A különleges kezelést tavaly kezdték meg. A 
kísérletek célja, a nagy termőképességű, betegellenálló jó 
tulajdonságokkal rendelkező növényfajták előállítása. A 
gödöllői sugárkertben jelenleg 12 növénynemesítő tájinté-
zetnek állítanak elő nemesítési és örökléstani kutatások-
hoz alapanyagot. A sugárkert és a tanszék dolgozói ezen-
kívül az atomsugárzás káros hatásait is tanulmányozzák. 

Amikor nyugalmi állapotban van a sugárforrás, meg-
kezdődik a munka a földsánccal körülépített területen. A 
képien: Polyák Erzsébet laboráns és Galbavi István 
technikus Geiger—Müller-féle műszerrel ellenőrzi, hogy a 
nyárfacsemeték mekkora sugárdózist kaptak. 

Komoly üzletkötések 
Kanadában 

Darvas László külkereske-
delmi miniszterhelyettes ked-
den a Magvar Sa.itó Házá-
ban táiékoztatta az újság 
írókat a nemrég zárult mont-
reali magvar hét és a toron-
tói kiállítás eseményeiről, a 
magyar—kanadai kereske-
delmi kapcsolatokról. 

A miniszterhelyettes, aki a 
kiállítás alkalmából Kana-
dában lárt. elmondotta, hogv 
a magvar árucikkek sikere 
minden várakozást felül-
m ú l t A kiállítás alkalmából 
több üzletkötés tör tént Az 
Artex külkereskedelmi vál-

lalat például 460 000. a 
Medimpex 150 000. a Che-
molimpex 200 000 dollár ér-
tékű üzletet kötött. 

A magvar és a kanadai 
gazdasági szakemberek 
egvébként továbbra is szoros 
kapcsolatokat igyekeznek 
fenntartani egymással, s ma-
gas szinten is mód nvílik 
további eszmecserékre. E 
hét csütörtökén hazánkba ér-
kezik Róbert Winters kana-
dai kereskedelemügyi mi-
niszter. de még az idén ha-
zánkba vár juk Ontario tar-
tomány gazdasági és fejlesz-
tési miniszterét is. (MTI) 

; • • (Rádiotelefoto — MTI KülfiJMi Képszolgálat) 
A z ENSZ-közgyfllés XXI. ü lésszaka előtt Dean Rusk amer ikai 
külügyminiszter felkereste U Than t ENSZ-főt i tkárt . A kepen i 

Rusk és U Thant . utóbbi hivatali szobájában 

ráliai és Fanfani olasz kül- mond beszédet. Gromiko 
ügyminiszterrel tárgyal t New York-i tartózkodása 

A várható közgyűlési fej- idején találkozik Rusk ame-
lemények közül a Reuter- rikai külügyminiszterrel is, 
hírügynökség kiemeli még, és a megfigyelők számos 
hogy Gromiko szovjet kül- nemzetközi probléma, clsó-
ügyminiszter valószínűleg sorban a vietnami kéi-dée 
csütörtökön vagy pénteken, megvitatását vár ják tőle. 

Megkezdődött a „VItava" 
hadgyakorlat 

Kedden reggel a Cseh-
szlovák Szocialista Köztár-
saság területén megkezdő-
dött a Szovjetunió, Cseh-
szlovákia, a Német Demok-
ratikus Köztársaság és Ma-
gyarország hadseregeinek 
közös hadgyakorlata, a 
„VItava". Nem sokkal ki-
lenc óra után érkeztek a 
megfigyelőhelyre a katonai 
küldöttséget vezető honvé-
delmi miniszterek Rogy ion 
Malinovszkij, Czinege Lajos, 
Marian Spychalski, Karl-
Heinz Hoffmann, Dobri 
Dzsurov és Ion Ionita. Né-
hány p>erc múlva a csehszlo-
vák párt- és kormánykül-
döttség élén megérkezett 
Antonin Novotny, Csehszlo-
vákia elnöke, a CSKP Köz-
pxmti Bizottságának első 
titkára, Grecsko marsallnak, 
a Varsói Szerződés tagálla-
mai egyesített fegyveres 
erői főparancsnokának, va-
lamint a gyakorlatot vezető 
Bohurrúr Lomsky hadsereg-
tábornok, csehszlovák hon-
védelmi miniszter társasá-
gában. 

A gyakorlat első mozza-
nataként mindkét fél egy-
ségei erős harci tevékeny-
ségbe kezdtek. A légtérben 
sűrű egymás utánban je-
lentek meg a legkorszerűbb 
sugárhajtású vadászgépek és 
a fedélzeti rakétákkal, 
,.atombombákkal" felsze-

relt vadászbombázók, hogy 
előkészítsék, illetve biztosít-
sák az ejtőernyős deszantok, 
később könnyű harci jár-
művek, köztük páncélozott 
önjáró lövegek, aknavetők 
ledobását. Közben megszó-
laltak a légvédelmi ágyúk, 
látni lehetett a bombák be-
csapódását jelző tüzet, füs t -
felhőt, az atomcsapást jel-
képező gombaalakú füstfel-
hőt. Hamarosan hatalmas 
szállítógépek tűntek fel a 
légtérben, ezek nagy részét 
korszerű, nagy hatótávolsá-
gú An—12 típusú repülőgé-
pek alkották. 

Megkezdődött az ejtőer-
nyős deszantok, majd har-
cászati eszközök, járművek 
ledobása, mintegy 600 mé-
ter magasságból. A lcgi-
úton szállított csaptatok és 
a harci, technikai eszközök 
földet érése tervszerűen, a 
meghatározott időben, va-
dászrepülők oltalma alat t 
törtónt, a leszállást a raké-
ta- és légvédelmi csapiatok 
jól biztosították. Az ejtő-
ernyős deszantok a földet-
érés után közvetlenül len-
dületes támadást indítottak, 
felvették a harcot a feltéte-
lezett ellenség földi erőivel. 
Ezt követően a deszant-
bevetés körzetében további 
szállító repülőegységek ér-
keztek, s a földet érés kör-
zetének légterében erős lé-
gi harc bontakozott ki. 

A népművelés 
továbbfejlesztéséi vitatta meg 

a megyei páribizattság 
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